
12ANacionalA Diari d’AndorraDilluns, 19 de gener del 2015

i la història d’Es-
panya era segons
Gil de Biedma la
més trista de totes

les històries perquè acaba ma-
lament, una cosa similar –sal-
vant les distàncies– es podria
dir de l’avinguda Meritxell: tres
intervencions en l’últim decen-
ni, i totes amb resultats igual-
ment dubtosos. L’última, a
compte del paviment estrenat
tres mesos enrere, que el comú
ha hagut de repicar perquè re-
lliscava. La consellera Dolors
Carmona ho atribueix a la im-
provisació, a la falta d’una pla-
nificació que detecta també en
la gestió del sentit únic de l’a-
vinguda i que, considera, ha
marcat l’actuació de la majoria.

A l’octubre deia que amb Rosa
Ferrer al comú la socialdemo-
cràcia continuava governant a
la capital. Ho manté, després
del pacte entre DA i CdI?
Tant la cònsol com SDP i el PS
venim dels mateixos planteja-
ments socialdemòcrates. Però
les coses s’estan aclarint, i men-
tre el partit de Ferrer s’acosta al
centredreta, en algunes parrò-
quies SDP s’alia amb Liberals.
Nosaltres som els únics que no
ens hem mogut, que continuem
en la mateixa línia i programa.
Som el referent de la socialde-
mocràcia al país.

Ja. Però s’arrisquen que de
tant engreixar els rivals vostès
es quedin en els ossos.
Hem de ser fidels als nostres
ideals. El primer, que Andorra
és de tots i no d’uns quants.

El conseller Vila (SDP) insis-
teix que el pacte entre CdI i DA
és la prova que la connivència
ve de lluny...
Al principi no ho volia creure,
però a mesura que m’he endin-
sat en la política comunal he
comprovat com CdI i DA es
feien favors mutus. Senyal que
hi ha interessos comuns.

... i el conseller Torralba (DA)
diu que les diferències les
plantegen en la intimitat de
les comissions, que ells no les
escenifiquen en públic.
El que es tracta en les comis-
sions no va necessàriament a

missa, i en qualsevol cas, el lloc
adequat per debatre i argumen-
tar les decisions polítiques és el
consell de comú.

Faci d’àugur: seguirà Ferrer
fins a la fi de la legislatura?
A mi em sembla que sí.

Li queda un any de mandat:
en què s’ha lluït, la cònsol?
Ha faltat planificació, s’ha limi-
tat a mirar d’acontentar els
veïns i ciutadans que van amb
les seves queixes al comú, als
col·lectius neguitosos perquè
no omplen el calaix... S’empre-
nen accions amb presses, sense
planificació. Val que no ens po-
dem quedar aturats, però po-
sant pedaços la parròquia ha
quedat envellida. 

Amb ‘v’ de Vella.
Exactament. Miri la plaça del
Poble, freda com una mala co-
sa, quan hauria de ser un punt
de trobada. I sort del parc infan-
til, perquè si no seria una plaça
moribunda...

Repassem el pressupost: s’in-
crementa un 40% la partida
d’inversió, que puja a 4,7 mi-

lions d’euros. Satisfeta?
És el primer pressupost amb
una dotació important per a in-
versió, perquè fins ara no s’ha-
via volgut o no s’havia pogut fer.
Pel que fa als Serradells, si no
s’hi actua cau a trossos; era in-
ajornable. Com ara la separati-
va d’aigües de Santa Coloma,
fruit de la pressió d’uns veïns
tips de la deixadesa i de l’aban-
donament del poble.

Un de cada tres euros del pres-
supost es destinarà a la nòmi-
na dels funcionaris. Això, és
molt o és poc?
No tinc dades per comparar-ho
amb altres administracions, pe-
rò s’han de tenir en compte les
prestacions que depenen del
comú: serveis socials i sociosa-
nitaris, escoles bressol, Institut

de música... Són serveis que re-
quereixen de molt personal.

Vaja, que el PS podria haver fir-
mat aquests pressupostos, pe-
rò s’hi van abstenir. Per què?
Perquè creiem que caldria ha-
ver destinat més recursos a l’à-
rea social.

Embelliment de la part baixa
de Meritxell: deixi’m que li di-
gui que vaig trobar l’oposició
poc contundent, sobretot pel
que fa al nou paviment.
En una fase molt inicial ja vam
advertir que s’estava actuant a
corre-cuita, per acabar la remo-
delació pel pont del Pilar. Ens
van assegurar que s’havien fet
totes les proves tenint en compte
les condicions climatològiques
del país. Però és clar que quan es
fan amb presses les coses no sur-
ten de la millor manera.

Té la negra, l’avinguda Merit-
xell?
És la prova que les coses es fan
sense una planificació, que des
del comú s’han limitat a tapar
per aquí un forat, a posar un pe-
daç per allà... No calen més di-
ners, sinó una bona planifica-

ció. Si el projecte de Meritxell
s’hagués preparat amb temps,
probablement hauríem tingut
un bon paviment. 

Valen l’arbre gegant de la Ro-
tonda i la il·luminació nada-
lenca els 233.000 euros que
van costar?
El fet que en un punt de referèn-
cia hi hagi una estructura signifi-
cativa, emblemàtica, em sembla
bé. Però, calia una nova il·lumi-
nació? Potser sí. Per aquest im-
port? Potser hi ha altres necessi-
tats, en altres llocs de la
parròquia i en altres èpoques de
l’any, a les quals s’hauria pogut
destinar part dels recursos.

La decoració de Santa Colo-
ma...
Ridícula! A banda que la prime-
ra ventada es va endur part de
les estructures.

Per què el ninot de neu que no
era digne de la Rotonda sí que
ho va acabar sent de la plaça
Rebés?
El ninot s’havia de retirar perquè
l’estructura no estava en condi-
cions i implicava un risc. A l’úl-
tim moment es va decidir ubi-
car-lo en un lloc arrecerat com
ho és la plaça Rebés. Tot això
s’hauria d’haver explicat millor.

Els comerciants del barri antic
reclamen un pla integral des
de la Rotonda, obrir al ciutadà
l’aparcament de l’antic Con-
sell General i recuperar el sen-
tit únic de Meritxell. Ho assu-
meix, tot això, el PS?
En gran part, sí. Si volem que el
turisme torni al centre històric,
hem de potenciar el barri, i el
sentit únic n’ha de ser clau. Ho
portàvem al programa, i si no hi
ha altres condicionants, torna-
rem a portar-ho. És una altra
prova del que passa quan les
coses es fan amb presses: l’al-
ternativa vial no era bona i això
va provocar la contestació dels
veïns. 

CRITICA LA IMPROVISACIÓ EN LA REMODELACIÓ DE MERITXELL, DIU QUE EL PS PORTARÀ A LES
COMUNALS EL SENTIT ÚNIC A L’AVINGUDA I AUGURA QUE LA CÒNSOL ACABARÀ EL MANDAT

“Falta planificació: amb pedaços,
la parròquia ha quedat envellida”

A. L.

Andorra la Vella
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El sentit únic de
Meritxell ha de ser
clau per potenciar 
el centre històric

El lloc adequat per
debatre les decisions
és el consell de comú,
no les comissions

XAVIER PUJOL


